
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 2. august stillet følgende spørgsmål 

nr. 783 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 783:  

”Vil ministeren oplyse, hvorfor akutbilen på Bornholm ikke kører, når der er bevilget 

midler til det?” 

 

Svar: 

Region Hovedstaden fik den 3. juni 2016 svar på, at der er bevilget 6,5 mio. kr. til vi-

dereførelse af akutlægebilen på Bornholm. Regionen havde ansøgt om 11,9 mio. kr. 

til dels videreførelse af akutlægebilen på Bornholm, dels samarbejde imellem det 

præhospitale og inhospitale område.  

 

Som følge af at regionen ikke fik bevilget hele det ansøgte beløb, har regionen den 1. 

juli 2016 fremsendt et revideret budget. I forbindelse hermed har regionen oplyst, at 

man vurderer, at ny forsøgsperiode for akutlægebilsordningen på Bornholm kan star-

te den 1. november 2016. Regionen oplyser, at der skal forhandles med leverandør af 

paramediciner samt med FAS/YL, og at det derfor ikke er realistisk, at der kan startes 

op før. 

 

Jeg stiller mig undrende over for denne oplysning om, at regionen ikke kan fortsætte 

den igangværende ordning. Det er imidlertid den enkelte region, som har ansvaret 

for den præhospitale indsats, herunder for hvilken indsats man finder behov for, og 

hvordan den skal organiseres. Det er derfor også Region Hovedstaden, som beslutter, 

om den igangværende ordning kunne fortsættes uden afbrydelse.  
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